
ROK XXXI  Nr 463 (728)  24 maja 2024 r.           Egzemplarz bezpłatny  ISSN 1733-7755

SOLEC KUJAWSKI 1325 - 2024     699. ROCZNICA NADANIA PRAW MIEJSKICH

WIADOMOSCI
Z RATUSZA

SOLECKIÈ

Dokończenie na str.  

BURMISTRZ

PRZEWODNICZĄCY
RADY MIEJSKIEJ

Z okazji Dnia Dziecka,
najmłodszym

solecczanom życzymy
samych radosnych chwil

1
czerwca

26 maja
Dzień
Matki

Eurowybory - 9 czerwca,
wybory radnego - 14 lipca

Na początku czerwca i połowie lipca 
pójdziemy dwukrotnie na wybory. 
W pierwszym terminie – 9 czerwca 
głosować będziemy wszyscy. Tego dnia 
wybierzemy swoich przedstawicieli do 

Parlamentu Europejskiego. Natomiast 
14 lipca, do urn pójdą tylko mieszkańcy 
ulic: Bydgoskiej, Do Białej Góry, 
Ogrodowej, św. Stanisława, Tadeusza 
Kościuszki, Targowej i Żeglarskiej 
( o k r ę g  w y b o rc z y  n r  5 ) ,  k t ó r z y 
w wyborach uzupełniających będą 
wybieral i  radnego.  Konieczność 
p r z e p r o w a d z e n i a  w y b o r ó w 
u z u p e ł n i a j ą c y c h  p o w s t a ł a  p o 
w y g a ś n i ę c i u  m a n d a t u  A d a m a 
Michalaka, którego wybraliśmy na 
b u r m i s t r z a .  We w n ą t r z  n u m e r u 
drukujemy obwieszczenie o obwodach 
głosowania w wyborach do Parlamentu 
Europejskiego, a także kalendarz 
wyborczy do wyborów uzupełniających 
do rady miejskiej. 

Podczas samorządowych uroczystości 
zorganizowanych 8 maja w rocznicę 
zakończenia II wojny światowej wyraźnie 
wybrzmiały słowa, że musimy pamiętać 
o tym, iż pokoju nie mamy raz na zawsze. 
W sytuacji trwającej wojny na Ukrainie 
nabierają one szczególnego znaczenia.

Na 24 maja zaplanowano drugą sesję 
r a d y  m i e j s k i e j  n o w e j  k a d e n c j i 
z następującym porządkiem obrad:

ŘSprawozdan ie  z  dz ia ł a lnośc i 
Burmistrza Solca Kujawskiego w okresie 
od 10 lutego  2024 roku do 14 maja 2024 
roku.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Solec Kujawski na 2024 
rok.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Solec Kujawski na lata 2024 – 2043. 

ŘPodjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
diet dla radnych i przewodniczących 
organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 

ŘPodjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Burmistrza Solca 
Kujawskiego. 

ŘPodjęc ie  uchwały  w sp rawie 
udzielenia  bonifikaty od ceny  sprzedaży  
lokali mieszkalnych.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie „Wieloletniego 
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W kwietniu odbył się VII Kujawsko-
Pomorski Konkurs Fletowy dla szkół 
muzycznych I stopnia, zorganizowany 
przez Stowarzyszenie Edukacja Muzyczna 
Droga Sukcesu oraz współorganizowany 
przez Szkołę Muzyczną I st. im. F. 
Chopina.

W konkursie wzięło udział  33. 
uczestników z całej Polski. Uczennica 
soleckiej szkoły - Lilianna Pawlak 
w swojej kategorii wiekowej zdobyła III 
miejsce ex aequo oraz nagrodę specjalną 
dla wyróżniającego się uczestnika z Solca 
K u j a w s k i e g o ,  u f u n d o w a n ą  p r z e z 
S t o w a r z y s z e n i e  R o z w o j u  S o l c a 
Kujawskiego. Organizatorzy serdecznie 
dziękują burmistrz Teresie Substyk za 
wsparcie i objęcie konkursu honorowym 
patronatem, Gminie Solec Kujawski, 
Fundacji Perspektywy Tomasza Gałka, 
S t o w a r z y s z e n i u  R o z w o j u  S o l c a 
Kujawskiego oraz Filharmonii Pomorskiej 
jako partnerom konkursu,  a  także 
sponsorom i fundatorom nagród: Jurapark 
Solec, Muzykalia Andrzej Munz, Roszak 
Chłodnictwo i Klimatyzacja, Horus Sp. 
z  o .o . ,  E las te r  Automatyka ,  Bank 
Spółdzielczy w Szubinie.

Drugim konkursem zorganizowanym 
p r z e z  s z k o ł ę  m u z y c z n ą  b y ł  V I 
Międzynarodowy Konkurs Akordeonowy. 
Uczeń dyrektora  soleckie j  szkoły 
muzycznej Wiesława Nowaka - Wojciech 
Aładowicz w tym konkursie zdobył 
I nagrodę w kategorii wiekowej 1b. Dla 
Wojtka to już drugi taki sukces. 10 maja 
zajął pierwsze miejsce podczas IV 
M i ę d z y n a r o d o w e g o  K o n k u r s u 
Akordeonowego w Suwałkach. Natomiast 
Grand Prix soleckiego konkursu otrzymał 
Alan Chuchla ze Szkoły Muzycznej 
I stopnia w Błażowej. Organizatorzy 
szczególne podziękowania kierują w stronę 
s p o n s o r ó w  i  f u n d a t o r ó w  n a g r ó d 

L. Pawlak ze swoją nauczycielką 
Anną Zająkałą

W. Aładowicz, uczeń W. Nowaka, 
z dyplomem i nagrodą.

rzeczowych, którymi byli: Gmina Solec 
K u j a w s k i ,  U r z ą d  M a r s z a ł k o w s k i 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 
Drobex Sp. z o.o., Drobex-Agro Sp. z o.o., 
Vetdiagnostica Sp. z o.o., Solbet Sp. z o.o., 
Roszak Chłodnictwo i Klimatyzacja, 
JuraPark Solec, Scandalli Polska, Fisitalia, 
Pigini,  Soleckie Centrum Kultury. 

Flet i akordeon -
- dwa konkursy

W ramach Priorytetu 3 „Zakup nowości 
wydawniczych do placówek wychowania 
przedszkolnego, bibliotek szkolnych 
i pedagogicznych” – Kierunek interwencji 
3.1. „Zakup nowości wydawniczych do 
placówek wychowania przedszkolnego” 
„Narodowego Programu Rozwoju 
Czytelnictwa 2.0. na lata 2021-2025”, 
do tyczącego  wsp ie ran ia  o rganów 
prowadzących placówki wychowania 

przedszkolnego, szkoły oraz biblioteki 
pedagogiczne w obszarze rozwijania 
zainteresowań dzieci i młodzieży przez 
promowanie i  wspieranie rozwoju 
czytelnictwa wśród dzieci i młodzieży, 
w tym zakup nowości wydawniczych, 
Gmina Solec Kujawski otrzymała w 2024 
roku wsparcie finansowe na realizację tego 
zadania. Wsparcie w wysokości 3 tys. zł 
otrzyma Przedszkole Publiczne nr 1 
„ P r o m y c z e k ” .  S u m a  t a  z o s t a n i e 
wykorzystana na zakup książek będących 
nowościami wydawniczymi dla dzieci 
w wieku 3–6 lat oraz realizację działań 
promujących czytelnictwo w placówce 
wychowania przedszkolnego.

Na wsparcie
czytelnictwa

Patronatem honorowym konkurs objął 
burmistrz Adam Michalak, a patronatem 
medialnym TVP3 Bydgoszcz oraz Polmic 
Polskie Centrum Informacji Muzycznej. 
W konkursie wzięło udział 87. uczestników 
i trzy zespoły z 47. szkół muzycznych 
z Polski i Słowacji. W kategorii 1b, w której 
grał W. Aładowicz, wystąpiło 10. solistów.

Leśnicy mają
jubileusz

Ósmego maja w Muzeum Solca im. 
Księcia Przemysła otwarto wystawę czasową 
pt .  „100 Lat  Lasów Państwowych”. 
Ekspozyc ja  p rzybl iża  h i s to r ię  o raz 
d z i a ł a l n o ś ć  L a s ó w  P a ń s t w o w y c h 
z perspektywy nadleśnictw położonych 
najbliżej naszego miasta – Nadleśnictwa 
Solec Kujawski, Nadleśnictwa Bydgoszcz 
oraz Nadleśnictwa Cierpiszewo.

Wystawa prezentuje wielowiekowe 
związki naszego miasta z lasami, odpowiada 
na pytanie dlaczego sto lat temu drugi człon 

nazwy naszego miasta mógł brzmieć: 
„Drzewny”, a nie „Kujawski”. Przy okazji 
informuje, że przez dekadę w Solcu działała 
Zasadnicza Szkoła Leśna. Dzięki pomocy 
i  ż y c z l i w o ś c i  p r a c o w n i k ó w  L a s ó w 
Państwowych na wystawie zaprezentowano 
szeroką  gamę pamią tek  –  mundury, 
dystynkcje,  tablice urzędowe, mapy, 
czasopisma i dokumenty z dwudziestolecia 
międzywojennego, jak również przedmioty 
wykorzystywane podczas codziennej pracy 
w lesie. Ekspozycja podkreśla znaczenie 
lasów dla naszego kraju, obejmujące zarówno 
funkcje ekologiczne, gospodarcze jak 
i  spo łeczne ,  a  t akże  zaangażowanie 
p r a c o w n i k ó w  L a s ó w  P a ń s t w o w y c h 
w działaniach na rzecz rozwoju lokalnych 
społeczności. Otwarcie wystawy było okazją 
do wręczenia nagród laureatom konkursu pt. 
„ M o j a  M a ł a  O j c z y z n a ” .  K o n k u r s 
przeznaczony był dla uczniów klas trzecich 
szkół podstawowych. W tegorocznej edycji 
wzięło udział 19. uczniów. Zwycięzcami 
zostali ex aequo: Jan Musiał i Dominika 
Andrzejewska, II miejsce zajęła Amelia 
D r z e w i e c k a ,  I I I  m i e j s c e  M i e s z k o 
Lewandowski. Gratulujemy! 

Wystawa czasowa pt. „100 Lat Lasów 
Państwowych” będzie prezentowana do końca 
czerwca br. Zapraszamy więc do muzeum.
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p r o g r a m u  g o s p o d a r o w a n i a 
mieszkaniowym zasobem Gminy Solec 
Kujawski na lata 2020-2027”.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie nadania 
nazwy drodze wewnętrznej. 

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
określenia wysokości opłaty za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
wyborów organów osiedli i sołectw 
działających na terenie Gminy Solec 
Kujawski.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
przekazania skargi z dnia 26 kwietnia 2024 
r. właściwemu organowi.

Dokończenie ze str. 1

W skrócie

NA  DODATKOWE  PATROLE
Uściskiem ręki  przypieczętowano 

podpisanie umowy o sfinansowaniu przez 
gminę dodatkowych patroli policji. Jest to już 
kolejna taka umowa zawierana regularnie na 
przestrzeni lat. W tym roku na ten cel z budżetu 
gminy zostanie wyasygnowanych 18,2 tys. zł. 
Umowę w imieniu soleckiego samorządu 
podpisał burmistrz Adam Michalak, a policję 
reprezentował podinspektor Mariusz Gaik, 
p .o .  komendanta  mie j sk iego  po l ic j i 
w Bydgoszczy.

LEKCJE  Z  WOJSKIEM
„ E d u k a c j a  z  w o j s k i e m ”  t o 

sześciotygodniowy program edukacyjno-
obronny, przygotowany i realizowany we 
współdziałaniu Ministerstwa Edukacji 
Narodowej i Ministerstwa Obrony Narodowej. 
Polega na przeprowadzeniu przez żołnierzy 
Wojska Polskiego specjalnie przygotowanych 
szkoleń w polskich szkołach podstawowych 

ŘPodjęcie uchwały w sprawie dopłaty 
do taryf dla zbiorowego odprowadzania 
ścieków na ternie Gminy Solec Kujawski. 

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki opłaty.

ŘSprawozdanie Burmistrza Solca 
Kujawskiego z realizacji „Programu 
Współpracy Gminy Solec Kujawski 
z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2023”.

ŘWolne głosy i wnioski.
Obrady rozpoczynają się o godz. 13.00.

Sesję można śledzić na żywo – 
www.soleckujawski.pl zakładka      
e-sesja. Tam również znajdują się 
materiały archiwalne.
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i ponadpodstawowych. Jego głównym celem i 
założeniem jest podniesienie świadomości 
dzieci i młodzieży w obszarze bezpieczeństwa 
i  o b r o n n o ś c i  o r a z  k s z t a ł t o w a n i e 
podstawowych nawyków i umiejętności 
z zakresu obrony i ochrony ludności oraz 
zachowania w sytuacjach kryzysowych. 20 
maja żołnierz zawitali do soleckiej „Jedynki” 
gdzie podczas trzech lekcji z uczniami klas 
siódmych zapoznawali ich m.in. z zasadami 
alarmowania, sposobami szukania i wzywania 
pomocy, podstawami ewakuacji i schronienia 
oraz nawykami udzielania pomocy. W naszym 
województwie w program zaangażowanych 
jest czterdziestu instruktorów z dziewięciu 
jednostek wojskowych.

BUDŻET  OBYWATELSKI
Burmistrz wydał zarządzenie, w którym 

z a w a r t y  j e s t  h a r m o n o g r a m  d z i a ł a ń 
związanych z realizacją przyszłorocznej 
edycji Soleckiego Budżetu Obywatelskiego. 
Przyjmowanie zgłoszeń projektów w ramach 
SBO na 2025 r. rozpoczyna się 13 czerwca br. 
i potrwa do 13 sierpnia br. Planowana 
wysokość środków przeznaczonych na 
realizację budżetu obywatelskiego wynosi 375 
tys. zł na projekty inwestycyjne oraz 30 tys. zł 
na projekty nieinwestycyjne.

DWIE  OFERTY
17 maja otwarto oferty w postępowaniu 

o udzielenie zamówienia na zaprojektowanie 
i wykonanie robót budowlanych dotyczących 
budowy skateparku na terenie byłej Nasycalni. 
Wpłynęły dwie oferty, jedna za kwotę 
6.577.818,60 zł, druga - 7.995.000,00 zł.

WERSIK
W X Szkolnym Konkursie Recytatorskim i 

Małych Form Teatralnych "WERSIK" 
zorganizowanym pod koniec kwietnia 
w bibliotece Szkoły Podstawowej nr 1 przez 

Grażynę Rochnę – Woźniak, nauczyciela 
bibliotekarza, laury zwycięzców przypadły: 
w kategorii klas I-III - Agacie Ciechorskiej, 
Mariannie Mruk, Zofii Szafkowskiej, 
N a t a l i i  K o s i ń s k i e j  i  R a f a ł o w i 
Machowskiemu (1 miejsce); Antoniemu 
Reikowskiemu i Kindze Wijatyk (2 miejsce); 
Magdalenie Kobylarz, Kindze Rygielskiej, 
Jakubowi Narlochowi, Ninie Wyrwas 
(3 miejsce); w kategorii klas IV-VIII 1 miejsce 
otrzymała Róża Szymańska; 2 miejsce Lena 
Rydzkowska, Pola Szafkowska, Joanna 
Staszewska; 3 miejsce Lena Frątczak, Julia 
Walentowicz i Pola Filipiak. Młodsi 
recytatorzy, dzięki pomocy rodziców wystąpili 
w pięknych strojach i z rekwizytami 
nawiązującymi do swoich tekstów. A były to 
wiersze polskich autorów - i te powszechnie 
znane, i zupełnie nowe. Poezja nie tylko bawi 
i wzrusza, ale przede wszystkim bogaci 
słownictwo dzieci i rozwija wyobraźnię. 
Wszyscy recytatorzy otrzymali dyplomy 
i nagrody ufundowane m.in. przez Radę 
Rodziców przy SP nr 1, Kujawsko-Pomorskie 
Centrum Kultury w Bydgoszczy, PKP PLK 
Bydgoszcz.

Działalność Young European Heritage 
Makers to dynamiczna platforma, która 
umożliwia młodym umysłom odkrywanie 
i celebrowanie bogatej różnorodności 
europe jsk iego  dz iedz ic twa .  Dzięk i 
wspólnym projektom i  kreatywnym 

przedsięwzięciom dzieci i młodzież z całej 
Europy spotykają się, aby zagłębić się 
w głębię historii, kultury i tradycji, tchnąć 
nowe życie w odwieczne narracje i zapewnić, 
że dziedzictwo pozostanie żywą i integralną 
częścią ich społeczności. W 5. edycji 
Aktywności Młodych Twórców Dziedzictwa 
Europejskiego wzięli udział przedstawiciele 
różnych krajów: Armenii, Finlandii, Włoch, 
Czarnogóry, Macedonii Północnej, Polski, 
Słowenii, Hiszpanii i Ukrainy. Dzieci z tych 
krajów wyruszyły w podróż odkrywczą, 
odkrywając historie i tradycje, które 
definiują ich tożsamość i wzbogacają ich 
d z i e d z i c t w o  k u l t u r o w e .  P r o j e k t 
"Zwierciadło dziedzictwa" przygotowany 
przez Stowarzyszenie Rozwoju Solca 
Kujawskiego poświęcony jest historii rynku 
w Solcu Kujawskim (obecnie Plac Jana 
Pawła II) w kontekście dziedzictwa 
u r b a n i s t y c z n e g o  E u r o p y.  D z i e c i 
zastanawiały się: w jaki sposób rynek i jego 
otoczenie zmieniały się na przestrzeni 
wieków? Jakiego rodzaju wydarzenia tam się 
odbywały? Jak powinien zmienić się rynek 
w przyszłości? ect. W projekcie udział 
wzięły dzieci w wieku 6-11 lat. Obok 
stowarzyszenia z Solca Kujawskiego 
w gronie zwycięzców znalazły się jeszcze 
zespoły z Hiszpanii, Włoch, Słowenii 
i Ukrainy. Do realizacji projektu SRSK 
zaprosiło Muzeum im. Księcia Przemysła, 
Qmam-Centrum Wspierania w Nauce 
z Solca Kujawskiego oraz wolontariuszy. 
Projekt  uzyskał  dofinansowanie  od 
samorządu województwa kujawsko-
pomorskiego.

Solecczanie
wśród zwycięzców
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-  Z  w y k s z t a ł c e n i a  j e s t  P a n 
nauczycielem wychowania fizycznego, 
pracował pan w szkole, co jednak 
zadecydowało o tym, że postanowił Pan 
ubiegać się o funkcję burmistrza?

-  O d  n a j m ł o d s z y c h  l a t  b y ł e m 
społecznikiem. Pewnie przesiąknąłem tym w 
domu rodzinnym od taty. Gdzieś zawsze coś 
organizowaliśmy, począwszy od małych 
akcji jak stawianie kosza do koszykówki 
przy bloku,  poprzez organizowanie 
Sylwestra dla znajomych z osiedla. To 
działanie spowodowało, że wszedłem na 
wyższy, już nieco bardziej wymagający 
poziom do zorganizowania klubu, założenie 
własnej ligi amatorskiej. Rozwijałem się na 
niwie sportowej. Kolejnym etapem był start 
w wyborach do rady miejskiej, co stworzyło 
mi większe możliwości działania. Moje 
wyobrażenie o byciu radnym było inne, niż to 
co wiem teraz, po tych pięciu latach 
działalności radnego. W pewnym momencie 
zdałem sobie sprawę, że chcąc mieć realny 
wpływ na to, co dzieje się w gminie, trzeba 
mieć takie możliwości, jakie ma burmistrz. 
I to przeważyło.

-  Czyl i  n ie  ambicje ,  l ecz  chęć 
działania?

- Początkowo nie miałem takich ambicji. 
R e a l i z o w a ł e m  s i ę  w  s p o r c i e , 
zorganizowałem w Solcu trzy duże 
międzynarodowe turnieje siatkarskie. Byli u 
nas mistrzowie Niemiec, zawodnicy Plus 
Ligi i to mnie „kręciło”. Stąd mój start 
w konkursie na dyrektora OSiR-u. Tam 
widziałem się najbardziej. Jednak stało się, 
jak się stało i jestem tu, gdzie jestem. Może 
będę miał większy wpływ na pewne sprawy.

- Czy doświadczenie nabyte podczas 
pracy w radzie miejskiej to wystarczający 
m a n d a t ,  a b y  z a j ą ć  s t a n o w i s k o 
burmistrza? Czy trzeba się uczyć czegoś 
od nowa?

- Z tej strony wygląda wszystko inaczej. 
To, co robiliśmy w radzie, kiedy wytyka się 
pewne rzeczy, prowadzi się taką politykę 
roszczeniową, z perspektywy burmistrza 
wygląda to niestety zupełnie inaczej. Myślę, 
że dużo jeszcze muszę się nauczyć, poznać. 
Poniekąd praca w radzie przygotowuje, ale to 
nie jest takie doświadczenie, które zapewnia 
swobodne poruszanie się we wszystkich 
sferach działalności gminy. 

- Ma Pan za sobą pierwszy dzień 
interesanta, kiedy przychodzą mieszkańcy 
ze swoimi problemami, licząc na pomoc 
w ich rozwiązaniu. To poważne wyzwanie. 
Czego dotyczyły te pierwsze interwencje?

-  Duża  część  to  by ły  prob lemy 
mieszkaniowe, mieszkań socjalnych, zamian 
bądź przyspieszeń, czy zapewnienia jakichś 
godnych warunków lokalowych przez 
gminę. Było też kilka spraw bieżących, 
dotyczących decyzji administracyjnych lub 
po prostu przyjście i powitanie nowego 

burmistrza, chęć bliższego, osobistego 
poznania.

- Nie jest tak, że mieszkaniec ma 
p r z e k o n a n i e ,  ż e  j a k  p r z y j d z i e 
i porozmawia z burmistrzem to sprawę na 
pewno załatwi?

- Myślę, że burmistrz powinien być 
ostatnią instancją. Mieszkańcy często 
przychodzą z problemami, do czego mają 
oczywiście prawo, bo po to jest dzień 
interesanta, ale sądzę, że wiele rzeczy 
mogliby załatwić korzystając z pomocy 
pracowników urzędu, którzy chętnie 
pomogą i wesprą. Nie wiem, czy wynika to 
z braku wiedzy, gdzie można sprawę 
załatwić, czy z bezsilności. Staram się 
pochylić nad każdym problemem, ale 
p o s i ł k u j ę  s i ę  o c z y w i ś c i e  w i e d z ą 
pracowników zajmujących się daną 
dziedziną. Rozwiązanie części zgłaszanych 

spraw nie leży w gestii urzędu lecz na 
przykład wspólnot,  czy spółdzielni 
mieszkaniowych. Chcąc jednak jakoś 
pomóc, można się skomunikować z taką 
instytucją  i  w imieniu mieszkańca 
przedstawić problem.

-  W  p r o g r a m i e  w y b o r c z y m 
przedstawił Pan swoje zamierzenia 
i plany. Co pójdzie na tzw. pierwszy 
ogień? Jakie decyzje już zapadły, a co 
jeszcze przed nami?

- Na pierwszy plan wysunęła się 
reorganizacja pracy w urzędzie. Wracamy 
do obsługi mieszkańców również w środy. 
Od 1 czerwca zmienią się też godziny pracy 
urzędu. Co poza tym? Przede wszystkim 
poznanie budżetu i możliwości, które na dziś 
da je .  Zamierzam pochyl ić  s ię  nad 
wprowadzeniem funkcji asystenta seniora, 
wesprzeć kadrowo dotychczasową obsadę 
Biura Promocji, które zajmuje się także 
wieloma innymi sprawami i obowiązkami 
niezwiązanymi bezpośrednio z promocją. Są 
podjęte pewne kroki mające na celu 
pozyskanie środków na modernizację 
stadionu. Na tym etapie musimy już 

zapewnić pieniądze na przygotowanie 
projektu. Razem z wydziałem inwestycji 
przygotowujemy się też do rozpoczęcia 
p r o c e d u r y  p r z y g o t o w u j ą c e j  d o 
zagospodarowania terenów nadwiślańskich. 
Czeka mnie spotkanie z wójtem Złejwsi 
Wielkiej i rozmowa o uregulowaniu 
własności terenu po naszej stronie Wisły, 
który stanowi część tamtej gminy. Przejęcie 
tych terenów wiąże się ze zmianą granic i jest 
to długotrwała procedura. My jednak 
znaleźliśmy inne rozwiązanie, które pozwoli 
Solcowi Kujawskiemu na prowadzenie 
inwestycji na tych terenach.

- Wiadomo, że wszystkich obietnic nie 
uda się od razu zrealizować. Czy można 
już  mówić  o  harmonogramie  i ch 
wdrażania przez okres całej kadencji?

- Wszystkie składane przeze mnie 
deklaracje mam na uwadze. Muszą one być 
zgodne ze strategią rozwoju, muszą też 
opierać się na pozyskaniu na ich realizację 
środków zewnętrznych. Będzie to także 
zależało od możliwości złożenia wniosków 
na pozyskanie dofinansowania. Są również 
zobowiązania i projekty, które gmina już 
realizuje, więc należy je dokończyć. Nie na 
wszystko są środki. Myślimy z panią 
skarbnik, skąd je pozyskać. Plan jest, 

pomysły są, jak tylko będzie możliwość, 
będą realizowane. Najpierw muszą powstać 
projekty, trzeba uzyskać pozwolenia. Cała ta 
biurokratyczna droga musi być pokonana, 
łącznie z przygotowaniem wniosków 
w konkursach o dotacje.

-  N a s t ę p u j ą  z m i a n y  k a d r o w e 
w kierownictwie urzędu. Ten temat także 
interesuje solecczan. Mógłby Pan zdradzić 
już dziś więcej szczegółów?

- Jest nowy zastępca burmistrza. 
Z  do tychczas ow ym,  pan i ą  Ba rba rą 
Białkowską, rozstajemy się po jej wielu 
latach pracy dla miasta. Nie chcę robić 
wielkiej rewolucji, która wiązałaby się 
z odcinaniem pracowników od ich źródła 
dochodu. Na pewno będę przyglądał się 
pracy referatów. Jeśli coś trzeba będzie 
poprawić, w pierwszym etapie będziemy 
w s p ó l n i e  z a s t a n a w i a l i  s i ę  n a d 
usprawnieniem organizacyjnym. Jeżeli to nie 
przyniesie korzyści w pracy urzędu, 
będziemy myśleli o zmianach personalnych. 
Na pewno nastąpią zmiany w Biurze 
Prawnym, a w przyszłości też na stanowisku 
skarbnika. Zmiany będą odbywały się na 

Z ADAMEM MICHALAKIEM, BURMISTRZEM SOLCA KUJAWSKIEGO 
ROZMAWIA ZBIGNIEW STEFAŃSKI

Zaskoczyło mnie
tempo pracy
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z a s a d z i e  a w a n s u  z a w o d o w e g o 
pracowników urzędu. Chcemy dać szansę na 
a w a n s  u r z ę d n i k o m  z  w i e l o l e t n i m 
doświadczeniem, którzy powinni widzieć 
ścieżkę swojego awansu. Pracownicy muszą 
czuć się w pracy docenieni i wiedzieć, że ten 
awans jest możliwy.

-  S t a r t o w a ł  P a n  z  k o m i t e t u 
wyborczego Otwarci na dialog. Jak należy 
rozumieć to hasło? 

-  P o d c z a s  p i e r w s z y c h  s p o t k a ń 
szukaliśmy nazwy komitetu wyborczego. 
Otwarci na dialog padło jako propozycja 
hasła wyborczego. Po chwili doszliśmy do 
wniosku, że będzie to fajna nazwa dla 
komitetu wyborczego i marketingowo, 
i pasująca do nas. Jesteśmy otwarci na dialog, 
chcemy rozmawiać i chcemy słuchać. 
Chętnie wykorzystam również łamy 
„Soleckich Wiadomości z Ratusza” do 
kontaktu z mieszkańcami.

- Czy po tygodniu pracy w urzędzie już 
coś Pana zdążyło zaskoczyć? Czy sprawy 
idą zgodnie z Pana wyobrażeniem, 
z oczekiwaniami?

- Tym, co mnie zaskoczyło to tempo 
pracy. Wprawdzie nie odczuwam zmęczenia, 
bo jest to dla mnie coś nowego. Zmiana 
środowiska, zakończenie kilkuletnich 
dojazdów do pracy w Toruniu i zajęć 
w dwóch szkołach, sprawiło, że w pewien 
sposób mogłem odetchnąć. Poprzednia 
praca, i nie mam tu na myśli kontaktów 
z młodzieżą, zmęczyła mnie i psychicznie, 
i fizycznie. W czasie trzech miesięcy 
kampanii wyborczej zadbałem jednak o to, 
aby się wyciszyć. Skupiłem się na zadaniach 
związanych przede wszystkim z kampanią. 
Mimo że nie kończę pracy o 15.15, czasami 
wracając do domu wieczorem, gdzie czekają 
jeszcze ważne sprawy do załatwienia przez 
t e l e fon ,  n i e  odczuwam fizycznego 
zmęczenia. Jestem teraz nastawiony na 
nowe, na działanie, pozytywnie nakręcony. 
Poznaję wiele rzeczy, pracowników 
w różnych referatach i dowiaduję się, czym 
się zajmują. Z drugiej strony zasypywany 
jestem też przez nich nowościami, gdyż są to 
fachowcy w swoich dziedzinach. Mobilizuje 
mnie to do działania i daje taki bodziec 
energetyczny.

- O sportowych pasjach wspominał 
Pan już wcześniej – to siatkówka. Czego 
jeszcze nie wiemy?

- Zacznę od tego, że przez pięć lat jako 
uczeń szkoły podstawowej grałem na alcie 
w orkiestrze dętej naszej OSP. Uczyłem się 
także gry na klarnecie i na saksofonie. A jeśli 
chodzi o sport, przez 10 lat grałem 
w koszykówkę w soleckiej Unii - od 
młodzika do seniora. Szesnaście lat 
trenowałem kickboxing, najpierw jako 
zawodnik, potem instruktor. Jednak kontuzja 
spowodowała, że musiałem zrezygnować 
z t reningów. Co jeszcze? Przez rok 
pracowałem w Irlandii, ukończyłem również 
p o l i c e a l n ą  s z k o ł ę  z a r z ą d z a n i a 
przedsiębiorstwem, poza tym magisterkę na 
AWF Gdańsk i zarządzanie w sporcie na 
AWF Poznań. Mam uprawnienia trenera 
siatkówki i instruktora pływania. Jeśli chodzi 
o rodzinę, to jestem żonaty i mam dwie córki.

- Dziękuję za rozmowę.

Pani Stefania Jarosz urodziła się 12 
maja 1924 r. w Husowie, leżącym niedaleko 
Łańcuta. Jako sześcioletnia dziewczynka 
przybyła wraz z rodziną na Kujawy do 
Magdaleńca w Puszczy Bydgoskiej, 
dwadzieścia kilometrów od Inowrocławia, 
a trzydzieści od Solca Kujawskiego. Tam 
rodzice jubilatki prowadzili gospodarstwo 
rolne.

Życie nie rozpieszczało pani Stefanii. 
Jako dziewięciolatka straciła mamę. Do 
pomocy przy opiece nad rodzeństwem, 
którego było jeszcze czworo, przychodziła 
córka sąsiadów. Potem wyszła za mąż, za tatę 
pani Stefanii i została jej macochą. Czas 
wojny to również niełatwe chwile. Jako 
kilkunastoletnia dziewczynka trafiła na 
przymusowe roboty do niemieckiego 
gospodarstwa. Znajdowało się ono na 
terenach wcielonych do Rzeszy. – Praca była 
bardzo ciężka. Musiałam robić końmi w polu, 
razem z parobkiem - usłyszeliśmy. Po wojnie 
też nie było lekko. W poszukiwaniu pracy 
jubilatka wyjechała na ziemie odzyskane do 
miejscowości Nowy Kościół koło Jeleniej 
G ó r y.  Ta m  t e ż  s p o t k a ł a  s w o j e g o 
późniejszego męża, który również przyjechał 
za pracą i tam wzięli ślub. - Mąż pochodził z 
oko l i c  Radomska ,  gdz ie  większość 
mieszkańców utrzymywała się z pracy na roli. 
Jedyną fabryką był zakład produkujący 
gwoździe, trzeba było więc wyjechać 
w poszukiwaniu zatrudnienia. Jednak za 
namową ojca młodzi wkrótce, bo nawet nie 
po dwóch latach, wrócili na rodzinne 
gospodarstwo.

Stamtąd w 1950 r. wyjechali do Solca. 
– Nie mieliśmy ani mieszkania, ani 

ż a d n e g o  d o b y t k u .  O s t a t e c z n i e 
wylądowaliśmy na poddaszu domu państwa 
S u c z y ń s k i c h .  M ą ż  z n a l a z ł  p r a c ę 
w  K u j a w s k i c h  Z a k ł a d a c h  N a p r a w y 
Samochodów. Najpierw pracował w fabryce 
zbrojeniowej w Łęgnowie, ale mu się to nie 
podobało. W pociągu usłyszał, że poszukują 
pracowników w zakładz ie  naprawy 
samochodów i  t ak  zo s ta ło .  Ja  t e ż 
pracowałam w KZNS-ach przez siedem lat. 
Kiedy redukowano załogę,  jednego 
z małżonków zwalniano. Wtedy przeniosłam 
s ię  do  bydgosk iego  S tomi lu ,  gdz ie 
pracowałam do emerytury, na którą 
przeszłam mając 55 lat. Z tej pracy byłam 
bardzo zadowolona.

Państwo Jaroszowie mieli jednego syna, 

który już nie żyje. Jubilatka doczekała 
trzech prawnuczek i praprawnuka.

Kiedy pytaliśmy o ulubione zajęcia, 
usłyszeliśmy, że bardzo lubiła z mężem pracę 
na działce. – Nikt tak ładnej działki nie miał. 
Kiedy mąż zachorował trzeba było działkę 
sprzedać.

Jeszcze do 95. roku życia jubilatka 
pielęgnowała mały ogródek przy domu. Do 
dziś chętnie zajmuje się kwiatami, które ma 
w mieszkaniu. Kiedy tylko mogli, z mężem 
lubi l i  wyruszyć z  Solca .  Będąc na 
emeryturze chętnie pomagała rodzinie, 
sąsiadom. Nasza rozmówczyni zawsze 
bardzo dobrze gotowała, piekła też dobry 
sernik.

Pani Stefania specjalnie nie narzeka na 
zdrowie. Wiadomo, z wiekiem sił coraz 
mniej, ale z leków, bierz tylko te na 
nadciśnienie. Podkreśla też, że w dobrej 
kondycji utrzymuje ludzi praca. – Nigdy nie 
myślałam, że tak długo będę żyła  – 
usłyszeliśmy na koniec rozmowy.

Jak przystało na tak zacny jubileusz, 
S. Jarosz odwiedzili przedstawiciele władz 
samorządowych z burmistrzem Adamem 
Michalakiem i Dariuszem Chojnackim, 

przewodniczącym rady miejskiej, 
którym towarzyszyła Justyna Żebrowska – 
D u d e k ,  k i e r o w n i k  U r z ę d u  S t a n u 
Cywilnego. Przekazali serdeczne życzenia 
oraz jubileuszowy upominek. Tego dnia do 
przybyła też delegacja Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych. Obok życzeń, przekazała list 
prezesa ZUS z informacją o specjalnym 
dodatku do emerytury, wypłacanym co 
miesiąc seniorom, którzy ukończyli sto lat. 
Jubilatce życzenia złożył także biskup 
bydgoski Krzysztof Włodarczyk, który był 
w z wizytacją duszpasterską w kościele Św. 
Stanisława i na mszy zamówionej z okazji 
jubileuszu podarował bukiet kwiatów. Kilka 
dni później panią Stefanię odwiedzili 
przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego 
i wręczyli medal „Unitas Durat Palatinatus 
Cuiaviano-Pomeraniensis”.

Życie nie rozpieszczało
jubilatki
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Soleckie Centrum Kultury

Kulturalny
przekładaniec
NATASZA PISKORSKA – „SIÓDME
NIEBO” – WYSTAWA MALARSTWA
Do końca miesiąca w Galerii Homo Faber 

SCK można oglądać wystawę malarstwa 
Nataszy Piskorskiej, toruńskiej malarki, 

rzeźbiarki, projektantki i ilustratorki. Jej 
barwne obrazy zachwyciły już wielu 
oglądających wystawę, którą można było 
zobaczyć również podczas Nocy Muzeów. 
A u t o r k a  t w o r z y  b a r w n e  i l u s t r a c j e 
rzeczywistości, która jest także bliska 
odbiorcom, gdyż życie codzienne splata się tu 
z  poczuc iem humoru ,  świa tem snów 
i wyobraźni.

KONCERT  AKORDEONOWY
W SCK odbył się Koncert Bydgoskiej 

Orkiestry Akordeonowej. To wspaniałe 
wydarzenie wieńczyło Międzynarodowy 
Konkurs Akordeonowy, zorganizowany przez 
Szkołę Muzyczną I st. im. Fryderyka Chopina 
w Solcu Kujawskim. 

FESTIWAL
PIOSENKI PRZEDSZKOLNEJ
Finałowy koncert Festiwalu Piosenki 

Przedszkolnej ,  zorganizowany przez 
Przedszkole Publiczne nr 1 „Promyczek” 
odbył się 16 maja br. w Soleckim Centrum 

Kultury. Na scenie zagościły wspaniałe, 
najmłodsze soleckie talenty. Gratulujemy 

wszystkim młodym artystom wspaniałego 
występu.

SENIORIADA  SOLECKA 2024
Stowarzyszenie "AS" Aktywny Senior 

Solec Kujawski wraz z Soleckim Centrum 
Kultury oraz Partnerami DROBEX AGRO 
i Nadleśnictwem Solec Kujawski, zapraszają 
w s z y s t k i c h  s o l e c k i c h  s e n i o r ó w  n a 
PIERWSZĄ SOLECKĄ SENIORIADĘ. 
Projekt został dofinansowany ze środków 
Konkursu „Seniorzy w akcji" realizowanego 
przez Towarzystwo Inicjatyw Twórczych "ę" 
w ramach programu „Uniwersytety Trzeciego 
Wieku” Polsko-Amerykańska Fundacja 
Wolności. Uroczyste otwarcie Senioriady 
Soleckiej 2024 odbędzie się 8 czerwca o godz. 
12.30 w Soleckim Centrum Kultury. Tam 
również będzie miało miejsce otwarcie 
wystawy pt. „Zainteresowania i pasje 
soleckich seniorów”. W programie występy 
i spektakl teatralny oraz uroczysty przemarsz 
„kapeluszowy” ulicami Solca Kujawskiego 
z SCK do Jura Parku, gdzie odbędzie się druga 
część uroczystości. Do udziału w wydarzeniu 
zachęcamy wszystkich seniorów z Solca 
Kujawskiego oraz okolic. Zapraszamy 
w barwnych kapeluszach – warto, ponieważ 
najciekawsze z nich zostaną wyróżnione 
w konkursie na najładniejszy kapelusz.

WIECZÓR POEZJI
„CZUŁE MIEJSCA”
W Galerii Homo Faber odbył się kolejny 

Wieczór Poezji pn. „Czułe miejsca”. Swoją 
twórczością poetycką podzielili się z nami 
soleccy poeci: Magdalena Borkowska, Anna 
Chwałek, Urszula Mruk, Grażyna Rochna-
Woźniak, Milena Touściuk i Mirosław 
Woźniak. Tradycyjnie o oprawę fotograficzną 
postarała się solecka fotograficzka Danuta 
Adamczyk. O oprawę muzyczną zadbał 
Grzegorz Paczkowski - wykonawca z nurtu 
piosenki autorskiej. Zdjęcia z tego wydarzenia 
można oglądać na FB SCK i www.sck-
solec.com.

DNI SOLCA…
…zbliżają się wielkimi krokami. W tym 

roku odbędą się w dniach 14 – 16 czerwca. 
Przez te trzy dni towarzyszyć nam będą food 
trucki oraz mnóstwo atrakcji z koncertem 
głównym 15 czerwca. Szczegóły wkrótce.

URODZINKI WSCK
Zachęcamy do zapoznania się z nową 

ofertą przyjęć urodzinowych organizowanych 
w SCK. Pięć przygotowanych urodzinowych 
tematów do wyboru to gwarancja dobrej 
zabawy: URODZINY Z BŁYSKIEM, 
LABORATORIUM SLIME, OLIMPIADA 
URODZINOWA, POKEMON i MÓJ PUPIL. 
Szczegóły na www.sck-solec.com w zakładce 
oferta/ urodzinki. Doświadczeni animatorzy 
zapewniają bezpieczną zabawę i fantastyczną 
atmosferę. Z SCK można świętować swoje 
urodziny, imieniny, a także przedszkolne lub 
klasowe pożegnanie. Pytania i rezerwacje - tel. 
+48 52 387 01 57.

KULTURALNA
PRZESTRZEŃ MŁODYCH
SCK zaprasza solecką młodzież do 

współtworzenia przestrzeni, która będzie 
waszą przestrzenią. To właśnie od was zależy 
jaką. Może salą koncertową, może przestrzenią 
do warsztatów, może studiem nagrań, a może 
po prostu miejscem spotkań i wyrażania 
samego siebie. Wasze uwagi, sugestie i głośno 
określone potrzeby to dla centrum kultury 
ogromne wsparcie. SCK zależy, by Kulturalna 
Przestrzeń Młodych była przestrzenią 
dopasowaną do potrzeb młodych ludzi, dlatego 
zdanie samych zainteresowanych jest bardzo 
ważne. W SCK mają nadzieję, że również i ty 
znajdziesz swoje 
m i e j s c e  w  t e j 
p r z e s t r z e n i . 
Zapraszają więc do 
wspó ł tworzen ia 
t e g o  m i e j s c a  i 
oferty skierowanej 
do młodych ludzi. 
Krok 1 – wypełnij 
a n o n i m o w ą 
ankietę.

KONKURSY  W  SCK
SCK ogłasza konkurs plastyczny pn. 

„Solec i moja rodzina”. Konkurs zostanie 
przeprowadzony w trzech kategoriach 
wiekowych: 5-6 lat, 7-9 lat i 10-14 lat. Prace 
plastyczne w technikach - malarstwo lub 
pastele olejne, w formacie A3 należy składać 
do sekretariatu SCK do 10 czerwca br. Drugi, to 
konkurs fotograficzny pn. „Mój ulubiony 
z a k ą t e k  S o l c a ” .  K o n k u r s  z o s t a n i e 
przeprowadzony w dwóch kategoriach 
wiekowych: do 16 lat i powyżej 16 lat. Prace 
fo tog raficzne  wysy ła j c i e  na  e -ma i l : 
marketing@sck-solec.com, także do 10 
czerwca br. W treści maila powinny być 
zawarte: imię i nazwisko, wiek i dane 
kontaktowe. Szczegóły i regulaminy obu 
konkursów są na www.sck-solec.com. 
Rozstrzygnięcie konkursów odbędzie się 
podczas Dni Solca - 14 czerwca br. w SCK.

KINO  KULTURA
31 MAJA
1 7 . 0 0  –  U C I E C Z K A  Z E 

ZWIERZOWERSUM
animacja, familijny / czas: 81 min. / b.o.
A n i m o w a n a  s u p e r p r z y g o d a 

o superbohaterce i jej superekipie, która musi 
uratować mieszkające w wielkim mieście 
zwierzaki przed wciągnięciem w stworzoną 
przez złoczyńcę wirtualną rzeczywistość! 

19.00 – CZERWONE MAKI
wojenny, historyczny, dramat / czas: 124 

min. / od 15 lat
„Czerwone maki” to pierwszy polski film 

fabularny o słynnej i zwycięskiej bitwie 
o Monte Cassino. Zdjęcia do tej spektakularnej 
produkcji powstawały w Chorwacji, Bułgarii 
oraz w Polsce. W filmie fikcja przeplata się 
z faktami, tworząc magnetyczną i angażującą 
widzów opowieść.  Wyścig z czasem, pełen 
napięcia proces planowania natarcia i ogromny 
c i ę ż a r  n i e o d w r a c a l n y c h  d e c y z j i 
podejmowanych przez dowódców II Korpusu 
czynią  z  „Czerwonych maków” kino 
pozostawiające niezapomniane emocje.

Zwiastuny i opisy filmów na FB Kino 
Kultura i www.sck-solec.com oraz na FB 
Soleckiego Centrum Kultury. Bilety do 
nabycia w punkcie SCK oraz on-line przez 
www.sck-solec.com, zakładka bilety.

Fot. B. Pelikant
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

Kalendarz
imprez

Mecz III ligi piłki nożnej Unia Drobex 
Solec Kujawski – Pogoń II Szczecin, 25 maja 
(sobota), godz. 12.00, stadion OSiR; Mecz piłki 
nożnej trampkarzy Wisełka Solec Kujawski – 
BKS Bydgoszcz, 26 maja (niedziela), godz. 
11.00, boisko boczne; Mecz piłki nożnej 
trampkarzy Wisełka Solec Kujawski – 
Olimpia Wtelno, 26 maja (niedziela), godz. 
14.00, boisko boczne; Mecz piłki nożnej 
młodzików  Wisełka Solec Kujawski – 
Bergovia Bydgoszcz, 26 maja (niedziela), godz. 
17 .00 ,  bo isko  boczne;  Zgrupowanie 
szkoleniowe – Time 4 Camp (grupa piłkarska), 
28 maja – 2 czerwca; Festiwal Baniek 
Mydlanych, 30 maja (czwartek), parking 
OSiR.

W niedzielę 9 czerwca br. odbędzie się jubileuszowa edycja biegów. Wszelkie szczegóły na 
stronie zapisów: https://b4sportonline.pl/ biegi_uliczne_im_burmistrza.../. 

Zapisy do 29 maja na:
b4sportonline.pl/wyscig_rowerowy/

Klub Turystów Pieszych PTTK 
„Horyzont”  z  Solca  Kujawskiego 
zorganizował 12 maja br. rajd do Puszczy 
Bydgoskiej. Pierwszym celem wędrówki 
była ścieżka edukacyjna „Podtoruńskie 
Bory”, której początek znajduje się obok 
siedziby Nadleśnictwa Cierpiszewo. Sama 

ścieżka jest prosta do przejścia – liczy sobie 
niewiele ponad 2 kilometry długości. Poza 
tablicami informacyjnymi można na niej 
zobaczyć m.in. kamień upamiętniający 
wielki pożar z 1992 roku. Spłonęło 
wówczas prawie 3 tys. hektarów lasu. 
Następnie uczestnicy rajdu skierowali się w 
stronę Zielonej Strugi, korzystając ze 
szlaku pieszego jej imienia. Po drodze 
piechurzy minęli pozostałość rowu 
przeciwczołgowego – pamiątki z okresu II 
wojny światowej. Tradycyjnie, przy 
wizytach nad Zieloną Strugą, najdłuższy 
postój zorganizowano w pobliżu leśnictwa 
Zielona. Przy pięknej pogodzie turyści 
podziwiali urokliwą puszczańską strugę. 

Droga powrotna wiodła w stronę stacji 
PKP Cierpice Kąkol, gdzie zakończono 
niespełna dwunastokilometrową trasę. 
W rajdzie wzięło udział ponad dwudziestu 
p iechurów z  Solca  Kujawskiego , 
Bydgoszczy i Włocławka. Dziękujemy 
wszystk im za  wspólną  wędrówkę 
i tradycyjnie do zobaczenia na szlaku!

Łukasz Wojtecki

Rajd w Puszczy
Bydgoskiej

Były tylko
dwa zespoły

N a  b o i s k u  O r l i k  p r z y  S z k o l e 
Podstawowej nr 1, 20 maja odbyły się 
Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w piłce 
nożnej dziewcząt w ramach Igrzysk 
Młodzieży Szkolnej (roczniki 2009-2010). 
W turnieju ostatecznie wzięły udział dwie 

drużyny, z których lepsza okazała się 
reprezentacja Szkoły Podstawowej 
w Nowej Wsi Wielkiej, która pokonała 
rówieśniczki ze Szkoły Podstawowej 
w Łochowie 3:0. Zwycięski zespół 
a w a n s o w a ł  d o  ć w i e r ć fi n a ł u 
w o j e w ó d z k i e g o .  O rg a n i z a t o r a m i 
Mistrzostw byli MUKS „Start” oraz 
Ośrodek Sportu i Rekreacji. Zespoły 
otrzymały puchary, dyplomy, medale oraz 
n a p o j e  i  s ł o d y c z e  u f u n d o w a n e 
przez starostwo bydgoskie.



Starostwo powiatowe ogłosiło II edycję 
konkursu „Polowanie na zabytki”. Konkurs 
polega na utworzeniu autorskiej ścieżki 
turystycznej, która będzie skupiać się na 
zabytkach powiatu bydgoskiego wpisanych do 
rejestru zabytków bądź ewidencji zabytków. 
Ścieżka ma za zadanie pogłębiać wiedzę 
h is toryczną  o  danych obiektach oraz 
popularyzować wiedzę o zabytkach i turystyce 
w powiecie. Zmagania te mają zachęcić do 
aktywnego spędzania  wolnego czasu, 
rozbudzenia wyobraźni oraz do poznania 
historii własnej, małej ojczyzny. Celem 
konkursu jest promowanie piękna oraz 
zaby tków powia tu  bydgosk iego  o raz 
utworzenie nowych, autorskich ścieżek 
dotyczących konkretnego terenu, które mają za 
z a d a n i e  u a t r a k c y j n i ć  i  s z c z e g ó l n i e 
zaakcentować miejsca mniej znane szerszej 
społeczności, a także odkrywanie popularnych 
miejsc na nowo.

Prace konkursowe należy dostarczyć na 
adres: Starostwo Powiatowe w Bydgoszczy, 
ul. Juliusza Słowackiego 3, 85-008 Bydgoszcz, 
z dopiskiem - Polowanie na zabytki, 
w terminie do 14 września br. Jak czytamy 
w regulaminie, konkurs polega na utworzeniu 
autorskiej ścieżki turystyczno-edukacyjnej, 
w jednej z wybranych form: pieszej, rowerowej, 
kajakowej czy samochodowej. Ścieżka musi 
mieć przebieg, który wiedzie od zabytku do 
zabytku. Zabytki wpisane do rejestru lub do 
ewidencji muszą być punktami głównymi trasy. 
Ścieżka musi być przygotowana w jednej 
z wybranych form tj. opisu słownego (referat, 
esej) odręcznego lub wydrukowanego, 

wydrukowanej prezentacji, prezentacji 
w formie multimedialnej (Power Point), filmu 
ze ścieżką i lektorem/osobą prowadzącą.

Autorska ścieżka musi zawierać: mapę 
z legendą lub inną formę przedstawienia 
dokładnej trasy przebiegu ścieżki, dokładny 
przebieg ścieżki z wyraźnie zaznaczonymi 
p u n k t a m i  g ł ó w n y m i ,  d ł u g o ś ć  t r a s y, 
szacunkowy czas przejścia lub przejechania 
trasy, nie więcej jak 3-4 zabytki wpisane do 
rejestru lub ewidencji zabytków, zdjęcia 
zabytków oraz krótki opis tych zabytków, 
maksymalnie na jedną stronę A4.

Więce j  in fo rmac j i  w  regu lamin ie 
d o s t ę p n y m  n a  s t r o n i e  s t a r o s t w a 
www.powiat.bydgoski.pl.

Zapolujmy
na zabytki

W Solcu jest wiele pięknych miejsc, które 
przykuwają uwagę przechodniów. Nas zauroczył 
widok na jedną z nieruchomości na Osiedlu Leśnym. 
Pięknie ukwiecona kalina wystająca znad sztachet 
drewnianego płotu, a także stara sieczkarnia, 
wykorzystana jako kwietnik, przywodzi na myśl 
sielski krajobraz. Właściciel nieruchomości 
Czesław Włazik zaprosił nas na podwórko, abyśmy 
mogli zrobić te zdjęcia. Jeżeli chcą Państwo 
pochwalić się urokami swoich posesji, być może 
nieoczywistymi na pierwszy rzut oka, zachęcamy do 
kontaktu z redakcją – telefonicznie lub mailowo.

Jednym z zabytków wpisanych 
do rejestru jest kościół pw. Św. 
Stanisława Biskupa i Męczennika.

Starostwo Powiatowe w Bydgoszczy 
organizuje konkurs na „Najpiękniejszy 
Ogród w Powiecie Bydgoskim”. 

Konkurs przebiega w dwóch etapach. 
Etap pierwszy konkursu prowadzony jest 
na szczeblu gminnym. Etap drugi 
prowadzony jest na szczeblu powiatowym 
- do tego etapu zostają zakwalifikowane 
ogrody, które zajęły pierwsze miejsca 
w poszczególnych gminach – a więc 
laureaci pierwszego etapu.

Udział w konkursie (etap gminny) należy 
zgłosić na formularzu zgłoszenia, najpóźniej 
do 3 czerwca br. osobiście w Referacie 
Ochrony Środowiska Wydziału Utrzymania 
Miasta Urzędu Miejskiego w Solcu 
Kujawskim (ul. Toruńska 8a, pokój nr 1) lub 
na: ochronasrodowiska@soleckujawski.pl.

Na formularzu zgłoszenia należy 
podać: imię i nazwisko właściciela ogrodu, 
dokładny adres ogrodu (miejscowość, 
u l ica ,  numer) ,  numer  te lefonu do 
właściciela.

Zgłaszając uczestnictwo w konkursie, 
u c z e s t n i c y  w y r a ż a j ą  z g o d ę  n a 
o p u b l i k o w a n i e :  s w o j e g o  i m i e n i a 
i nazwiska, miejscowości zamieszkania 
oraz informacji o otrzymanej nagrodzie – 
na stronie internetowej organizatora oraz 
w środkach masowego przekazu na 
potrzeby związane z podaniem wyników 
poszczególnych etapów Konkursu. 
Laureaci i wyróżnieni wyrażają zgodę na 
udostępnienie  swojego wizerunku 
utrwalonego podczas uroczystości 
wręczenia nagród.

Z g ł o s z e n i e  d o  k o n k u r s u ,  j e s t 
jednoznaczne z przyjęciem warunków 
regulaminu, który jest dostępny na stronie 
internetowej powiatu pod linkiem:

https://powiat.bydgoski.pl/aktualnosci/
xxv-edycja-konkursu-najpiekniejszy-
ogrod-w-powiecie-bydgoskim.html

Zachęcamy do wzięcia  udziału 
w konkursie.

Najpiękniejsze
ogrody

Od 1 czerwca 2024 r. zajdą zmiany 
godzin pracy urzędu. We wtorki urząd 
będzie czynny od 7.30 do 17.00, w piątki 
od 8.00 do 15.15, a w pozostałe dni 
tygodnia od 7.30 do 15.15.

Zmiana godzin
pracy urzędu

#

PONIEDZIAŁEK - 7.30 do 15.15,

WTOREK - 7.30 do 17.00,

ŚRODA - 7.30 do 15.15,

CZWARTEK - 7.30 do 15.15,

PIĄTEK  - 8.00 do 15.15.

https://powiat.bydgoski.pl/aktualnosci/xxv-edycja-konkursu-najpiekniejszy-ogrod-w-powiecie-bydgoskim.html
https://powiat.bydgoski.pl/aktualnosci/xxv-edycja-konkursu-najpiekniejszy-ogrod-w-powiecie-bydgoskim.html
https://powiat.bydgoski.pl/aktualnosci/xxv-edycja-konkursu-najpiekniejszy-ogrod-w-powiecie-bydgoskim.html




Koleżance Justynie Marciniak 
najszczersze kondolencje z powodu 

śmierci

Taty

składają

Dyrekcja i pracownicy Centrum Usług 
Społecznych i Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Solcu Kujawskim

Koleżankom Magdalenie Ochockiej
i Joannie Paliwodzie

najszczersze wyrazy współczucia
z powodu śmierci

Babci

składają

Dyrekcja i pracownicy Centrum Usług 
Społecznych i Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Solcu Kujawskim

Koleżance Sarze Kubackiej szczere 
wyrazy współczucia z powodu śmierci 

Dziadka

składają

Dyrekcja i pracownicy Centrum Usług 
Społecznych i Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Solcu Kujawskim

Pani Annie Smolińskiej wyrazy 
głębokiego współczucia

z powodu straty

Mamy

składają

Zarząd i Pracownicy
Solmed Sp z o.o. 

Z nieukrywanym smutkiem przyjęliśmy 
wiadomość o śmierci naszej Koleżanki

Sabiny 
Domanowskiej

Rodzinie Zmarłej najszczersze 
kondolencje składają

ZARZĄD i PRACOWNICY
SOLMED Sp z o.o. 

WYBORY UZUPEŁNIAJĄCE DO RADY MIEJSKIEJ - KALENDARZ WYBORCZY

Od roku szkolnego 2024/2025 Zespół Szkół 
Ogólnokształcących i Zawodowych w Solcu 
Kujawskim otwiera Liceum Ogólnokształcące 
dla Dorosłych. Naukę w nowej szkole będą 
mogli podjąć absolwenci zasadniczej szkoły 
zawodowej oraz branżowej szkoły I stopnia. 
Zajęcia będą prowadzone w systemie za-
ocznym, tzn. odbywać się będą w soboty 
i niedziele co dwa tygodnie. Szczegółowe 
informacje można uzyskać pod numerem 
telefonu 508 480 271 lub w sekretariacie ZSOiZ 
przy ul. 29 Listopada 7.

Nowa szkoła
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